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                      Nieuwsbrief 

Voor je ligt onze nieuwsbrief van 2022. We hopen je hiermee een beeld te geven van 

onze werkzaamheden in het afgelopen jaar. We waarderen het dat je de tijd neemt 

om de nieuwsbrief door te nemen en zo betrokken te raken en/of te blijven. We wen-

sen je veel leesplezier!  

 

 

————————————————————  Intro  ————————————————————— 

 

Net als vorig jaar heeft corona opnieuw een behoorlijke impact op het werk van Dan-

ko (onze contactpersoon in Bosnië) en zijn stichting ‘’Bread of Life’’. Ook op politiek 

gebied is het op dit moment erg onrustig in Bosnië. Dit alles komt de samenhorigheid 

en de toch al wankele economie in het land niet ten goede. Des te meer reden om 

ons werk voort te zetten dus! Afgelopen oktober zijn er twee vrachtwagens met goe-

deren en een prefab unit richting Bosnië vertrokken. In januari zijn er opnieuw twee 

vrachtwagens met goederen gestuurd vergezeld door enkele vrijwilligers.  

Moj-Bliznji (Mijn Naaste)  
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Doneer 

Moj Bliznji is een stichting met ANBI 

status die ingeschreven staat bij de 

Kamer van Koophandel 

Kvk: 24360720 

IBAN: NL 75 RABO 0101 2687 42 

Onze missie 

Moj-Bliznji (mijn naaste) verleent  
materiële en geestelijke ondersteuning 
aan onze naasten in Bosnië-

Herzegovina en Kroatië. 
 
Meer weten over het werk van onze 

stichting? Zie onze website.  

Contact 

Stichting Moj Bliznji (mijn naaste) 
 
www.mojbliznji.nl 
 

 info@mojbliznji.nl 
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Reisverslag hulptransport en bezoek aan Bosnië - januari 2022 

 

Nadat op 15 januari weer op vakkundige en efficiënte 

wijze de vrachtwagen voor het hulptransport naar Bos-

nië werd geladen, vertrokken ook wij (Klaas Boer, Jan 

de Ruiter, Daan Bremmer en ondergetekende) richting 

Prijedor te Bosnië. In dit verslag leest u in het kort wat 

we daar hebben mogen doen, welke indrukken we op 

deden en ook hoe God aanwezig is in een troosteloos 

en verscheurd land als Bosnië en Herzegovina. 

In Prijedor werden we als vanouds gastvrij onthaald 

door de familie van Danko Malesevic. Met hem zijn we 

deze week opgetrokken en hebben we verschillende 

mensen en projecten kunnen bezoeken. 

De meeste spullen van het hulptransport komen ten 

goede aan de kringloopwinkel van “Bread of Life”, de 

stichting van Danko. Van de opbrengsten van de kring-

loopwinkel kan hij zijn werkzaamheden betalen. Deze 

werkzaamheden bestaan o.a. uit hulp aan mensen in 

acute nood en 150 mensen die elke dag gebruik ma-

ken van de gaarkeuken. 

Bij dit hulptransport zaten ook schoolspullen voor een 

basisschool in Kulaši, wat iets oostelijker ligt. Scholen 

zijn in Bosnië veelal afhankelijk van steun van buitenaf. 

De subsidie die de overheid verstrekt is vaak te weinig 

om bijvoorbeeld voldoende papier of fatsoenlijke tafels 

en stoelen aan te schaffen. Wij konden deze school 

helpen met schoolmeubilair en digitale schoolborden. 

Na het bezoek aan de school reisden we nog iets ver-

der af naar Doboj waar de Nederlandse Marlies van 

Hoffen woont. Zij vangt kinderen op die om verschillen-

de redenen niet meer thuis kunnen blijven wonen. Ze 

voedt de kinderen zelf op en probeert ze in een zo 

“normaal” mogelijke gezinssituatie op te laten groeien. 

Mooi om te zien hoe kinderen weer opleven als ze de 

liefde en aandacht krijgen die elk kind verdient. Wij 

konden de kinderen nog blij maken met oude tenues 

van korfbalvereniging Vriendenschaar. 

In de dagen die volgden bezochten we verschillende 

mensen die vanuit het sponsorprogramma van ‘’Bread 

of Life’’ worden geholpen. Ook Moj Bliznji levert hier 

een financiële bijdrage aan. Het is erg schrijnend om 

mensen zo te zien leven. Zo bezochten we Dusan Ko-

vacevic. Een oude man van in de 80 die in een krotje 

woont net buiten Prijedor. In zijn krotje bevindt zich een 

bank, een bed en een fornuis, meer heeft hij niet. Voor 

zijn huis ligt ongekloofd kachelhout. Dusan vertelt dat 

kachelhout voor hem duur is en iemand die het voor 

hem wil kloven ook. Het is voor ons moeilijk te bevat-

ten, maar hout is een eerste levensbehoefte voor deze 

mensen. Het houdt hun hutje warm en hout wordt ge-

bruikt om te kunnen koken. Het geeft een machteloos 

gevoel dat je niet meer voor zo iemand kan doen dan 

wat eten te brengen, zijn hout te kloven en een arm om 

hem heen te slaan.     

Gelukkig bezoekt Danko hem met enige regelmaat en 

is er dus iemand in zijn leven die hem liefde en       

aandacht geeft.  

Zomaar een verhaal van een bezoek, zoals we er meer 

gebracht hebben. De problemen in Bosnië zijn groot. 

Er is veel eenzaamheid en armoede onder oudere 

mensen. Ook in gezinnen zijn er veel problemen. Veel 

kinderen groeien op in armoede of een omgeving van 

onveiligheid en alcoholproblematiek. 

We brachten ook een bezoek aan de afkickkliniek 

‘’Novi Početak’’. Daar leest u verder in deze nieuws-

brief meer over. 

Op zondag bezochten we, voordat we huiswaarts keer-

den, de kerkdienst. Erg bijzonder om mee te maken. 

De gemeente is maar klein. De protestantse gemeen-

ten worden gezien als een sekte, omdat religie in Bos-

nië nauw is verweven aan je etnische afkomst. De 

scheiding tussen deze groepen zorgt voor armoede en 

een neerwaartse spiraal in Bosnië. Tijdens de dienst 

zondag stonden we tussen broers en zussen die vol 

overgave hun liefde voor Jezus uitzongen. Ondanks 

alle ellende is er hoop in Bosnië, omdat Jezus’ liefde is 

uitgestort in de harten van zijn volgelingen en zij dit 

uitdelen door een knuffel, een kom soep of door met 

iemand te bidden. Zo is God aanwezig in dit troostelo-

ze en verscheurde land.  

Willem Burggraaf 
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Dit jaar heb we zeven gezinnen en alleenstaanden kunnen voorzien van financiële steun. Vijf van deze gezin-
nen/alleenstaanden steunen we al voor langere tijd en twee zitten dit jaar voor het eerst in dit sponsorprogram-
ma. Mensen komen altijd op voorspraak en advies van Danko in dit programma terecht. Hij begeleidt de gezin-
nen en alleenstaanden vervolgens en denkt met hen na over een nuttige besteding van de bijdrage die zij 
maandelijks ontvangen. Het streven hiervan is altijd om de huidige positie van deze mensen te verbeteren en 
om ze op de langere termijn weer financieel zelfstandig te laten zijn. Dit lukt echter niet altijd, omdat sommigen 
door bijvoorbeeld ouderdom geen eigen inkomen meer kunnen genereren. Van een aantal gezinnen/
alleenstaanden geven we jullie een korte update of introductie.   

Drina Čobanović 

Drina is een weduwvrouw die 
we al voor een langere tijd 
financieel steunen. In onze 
laatste nieuwsbrief viel te 
lezen dat we haar al hebben 
geholpen door haar elektrici-
teitsschuld af te lossen en 
daarnaast door kachelhout 
en een houtoven voor haar 
aan te schaffen. Ze vertelt 
dat deze ondersteuning haar 
rust heeft gegeven. Met onze 
maandelijkse financiële bij-
drage en haar bijstandsuitke-
ring kan ze nu net rondko-
men.  

 

 

Familie sponsor programma  

 

 

  

Dusan Kovacevic 

Ook Dušan is een man die we al enige tijd financiële 
ondersteuning bieden. Zijn situatie is niet veel veranderd 
ten opzichte van een jaar geleden. Dat wil zeggen dat 
hij naast zijn bijstandsuitkering eigenlijk niet zonder onze 
maandelijkse financiële steun kan. Dit geld heeft hij no-
dig voor onder andere zijn medicijnen, kachelhout en 
elektriciteitsrekening. Gezien zijn leeftijd (81) zal zijn 
financiële situatie ook niet meer veranderen. Ons voor-

nemen is dan ook om de financiële steun aan hem te 
continueren.  
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            Familie Avdi 
 
Familie Avdi wordt nu voor het tweede jaar financieel 
ondersteund door onze stichting. Vorig jaar stonden ze 
echter nog niet in onze nieuwbrief, dus hierbij hun in-
troductie.  Voor de Joegoslavië oorlog begon is deze 
Roma familie op zeer jonge leeftijd (moeder Vanessa 
was toen pas 17) vanuit Kosovo naar Bosnië geëmi-
greerd. In eerste instantie verdienden ze hun geld op 
markten en beurzen door heel Bosnië. Toen ze kin-
deren kregen hebben ze besloten om zichzelf te vesti-
gen in Prijedor. Ze wilden hun kinderen op deze ma-
nier meer stabiliteit geven door ze o.a. naar dezelfde 
school te sturen voor een langere periode. De vader 
van de familie runt een kleine winkel in het centrum 
van Prijedor. Door de hoge belastingen en een lening 
die hij nog af moet lossen houdt hij echter bijna niks 
van zijn winst over. De familie vindt het erg belangrijk 
dat hun kinderen naar school kunnen gaan en werkt 
hier hard voor. Mede vanwege hun werkethiek en be-
trouwbaarheid heeft Danko ons gevraagd deze familie 
te ondersteunen.  

 

Ook Slobodan Buvač is een 
nieuwkomer in ons programma. 
Zijn vrouw heeft hem verlaten en 
sindsdien moet hij zijn 3 jonge 
kinderen alleen opvoeden. De 
sociale dienst heeft hem een 
huis aangewezen aangezien hij 

geen plek had om te wonen. 
Hier woont hij samen met zijn 
moeder (Ljiljana) en broer 
(Dragan) en 3 kinderen. Naast 
de financiële steun ontvangen ze 
ook dagelijks een maaltijd uit de 
gaarkeuken van stichting “Bread 
of Life”.  

Slobodan Buvač 

Sara (8 jaar) Tea (6 jaar) en Milan (4 jaar)  

Mirko Mudrinić  

 
Mirko is sinds 3 jaar 
weduwnaar en voedt in 
zijn eentje twee tieners 
op. Tijdens de oorlog is 
hij zijn baan verloren en 
sindsdien heeft hij geen 
vast inkomen meer. Hij 
werkt af en toe als op-
roepkracht in de bouw-
sector.  
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Tweedehandswinkel “Hativka” 

 

Zoals in onze vorige nieuwsbrief al te lezen was 

heeft de tweedehandswinkel ´´Hativka´´ het zwaar 

tijdens de coronacrisis. Vorig jaar liepen de inkom-

sten namelijk terug met maar liefst €30.000,- en 

ook dit jaar zijn de inkomsten nog niet op het ni-

veau van voor de coronacrisis. Desondanks is het, 

net als vorig jaar, toch gelukt om quitte te spelen 

en al het personeel te behouden. Helaas is de 

voornaamste doelstelling, namelijk inkomsten ge-

neren voor humanitaire projecten, niet behaald. 

Diverse projecten van ‘’Bread of Life’’ zijn hierdoor 

stil komen te vallen of geannuleerd. Dit vinden wij 

als stichting uiteraard erg jammer, maar we blijven 

ook geloven in de potentie van deze winkel. De 

resultaten van voor de coronacrisis geven voldoen-

de vertrouwen voor de toekomst. Afgelopen jaar 

werd gestart met het kleinste budget ooit, maar de 

omzet is gelukkig weer gestegen ten opzichte van 

dezelfde periode vorig jaar. Met de goederen die 

onze stichting en twee andere Duitse organisaties 

geleverd hebben kan Hativka voorlopig weer voor-

uit. De vooruitzichten zijn onzeker, maar toch ook 

voorzichtig positief.    

Dit jaar is de ‘’Hativka’’ uitgebreid met een door 
onze stichting geleverde houten prefab unit. De 
ruimte zal dienstdoen als showroom en/of extra 
opslagruimte. De toestroom van goederen is door 
de jaren heen telkens toegenomen, waardoor de 
winkel nog steeds een groot aanbod koopwaren 
heeft.  

De groene prefab unit is nieuw aangebouwd 

Aanleg van de fundering voor extra opslagruimte 
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Afkickkliniek “Novi Početak” (Een nieuw begin) 

 

Begin 2021 zaten er ongeveer 8 personen 

in de afkickkliniek. Door het jaar heen zijn 

verschillende cliënten om uiteenlopende 

redenen vertrokken, maar de gemiddelde 

bezetting is het jaar door ongeveer het-

zelfde gebleven.  De cliënten zijn de dag 

door bezig met het bewerken van het 

land, verzorgen van de veestapel en on-

derhoudswerk aan de gebouwen die bij de 

kliniek horen. De dag begint en eindigt 

altijd met een bijbel- of zelfstudie. Zo zor-

gen de dagelijkse fysieke werkzaamheden 

voor afleiding van hun verslaving en is er 

tijdens de studie ruimte voor eenieder om 

zijn of haar persoonlijke verhaal te delen.  

Met het verbouwen van maïs en verkopen 

van vetgemeste varkens zorgt de kliniek 

enigszins voor een eigen inkomen. Voor 

de lange termijn is de visie van de kliniek 

om (financieel) zelfvoorzienend te zijn. 

Hoewel hier ieder jaar stappen in gezet 

worden is de kliniek nu nog deels afhan-

kelijk van donaties van verschillende orga-

nisaties.   

Zoals we al schreven in onze laatste 

nieuwsbrief blijft het voor cliënten erg las-

tig om echt volledig los te komen van hun 

verslaving. Voor velen is hun periode in 

de kliniek slechts een pauze van hun 

slechte gewoontes, waarna ze toch weer 

terugvallen in hun oude levensstijl. Toch 

hopen Danko en Nebojša Lalić (de leider 

van de kliniek) dat hun periode in de kli-

niek een moment van bezinning en zelfre-

flectie mag zijn waarin cliënten in ieder 

geval de kans hebben gekregen om iets 

aan hun huidige levensstijl te veranderen.  

In de vorige nieuwbrief hebben we u al 

gevraagd om gebed voor Nebojša Lalić en 

dat willen we nogmaals onder de aan-

dacht brengen. Hij heeft als leider van de 

kliniek een zware taak, omdat hij hier vaak 

dag en nacht aanwezig is en zodoende 

zijn vrouw en kinderen vaak voor een lan-

gere periode niet ziet. Willen jullie bidden 

dat hij de kracht mag ontvangen om zijn 

belangrijke werk voort te zetten. 

Met name alcoholisme blijft een groot pro-
bleem in Bosnië en daarom wil ‘’Novi 
Početak’’ de komende jaren uitbreiden om 
meer cliënten op te kunnen nemen. Door 
de samenwerking met de huidige organi-
saties te continueren willen ze de kliniek 
meer naamsbekendheid geven in de regio 
om zo een groter publiek aan te spreken.  
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Interview met Fehrudin  

 

Tijdens ons bezoek in januari hebben we een interview 

gehouden met Fehrudin. Fehrudin is 39 jaar en hij zit 

al 3 maanden in de afkickkliniek. Fehrudin is geboren 

in het kleine islamitische stadje Sanski Most in de 

buurt van Prijedor. We spreken met hem over het cen-

trum en over zijn ervaringen.  

 

Hoe ben je in deze situatie terecht gekomen?  
 
Toen ik 14 jaar was heb ik mijn ouders verloren en 

moest ik voor mijzelf zorgen. Ook had ik verder geen 

familie die voor mij zorgde. Via de overheid heb ik mi-

nimale financiële steun gekregen, maar ben nergens 

opgevangen. Op 15-jarige leeftijd kwam ik in contact 

met alcohol en ben ik gestart met drinken. Om geld te 

verdienen ben ik begonnen met een gokhal en daar 

heb ik veel geld mee verdiend, maar door de drank 

ging er meer geld uit dan dat er binnenkwam en ben ik 

dakloos geworden.  

Hoe ben je bij het verslaafde centrum Novi Početak 
(nieuw begin) terecht gekomen?  
 
Tot mijn 29e was ik dakloos en aan de drank. Op een 

dag liep ik langs een kerk in Sanski Most die ”de Rots” 

heette. Ik was benieuwd waar de naam “Rots” van-

daan kwam en ben naar binnen gegaan om dit te vra-

gen. In de kerk ben ik in gesprek geraakt met pastor 

Beki. Hem heb ik verteld over mijn drankproblemen en 

via pastor Beki ben ik in het afkickcentrum “Doors of 

hope” gekomen, dit ligt 15 km van Sarajevo (de hoofd-

stad van Bosnië). Daar heb ik een traject van 18 

maanden doorlopen en afgemaakt. Na die tijd ben ik 

weer teruggevallen in mijn oude situatie. Ik had in de 

afkickkliniek gehoord van het centrum “Novi Početak” 

en heb contact opgenomen. Ik kon daar meteen te-

recht. 

Wat betekent Novi Početak voor jou? 
 
De eerste keer in centrum Novi Početak ben ik na 3 

maanden weer teruggevallen. Maar sinds eind 2021 

ben ik weer terug. Ik zie het als een nieuwe kans die ik 

krijg. Het centrum is een veilige plek voor mij waar ik 

meer van Jezus leer door de Bijbelstudies die hier wor-

den gegeven. Ik kom hier tot rust en ik vind het werk 

op de bijbehorende boerderij leuk om te doen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

Wat is je ervaring met Jezus? 

Toen ik in de tussentijd op straat leefde heb ik veel 

mensen over Jezus verteld. Ik vind het jammer dat er 

in de orthodoxe kerk en in de moskee weinig over Je-

zus wordt verteld. Zo heb ik mijn oude imam erop aan-

gesproken dat hij meer over Isa (Jezus) moet vertellen. 

Lukas 10 vers 2 vind ik een mooie tekst die gaat over 

het verkondigen van Jezus en ik voel mij geroepen om 

dit te doen.  

Wanneer ik uit het centrum kom zou ik graag een nor-
maal leven op willen bouwen met God en een gezin, 
maar ik merk dat, zoals Paulus beschrijft in Romeinen 
7 vers 21, als ik het goede wil doen het kwade dicht bij 
mij ligt. 
 

Ervaring met begeleider Nebojša Lalić. 
 
Nebojša vertelde een pakkend verhaal over een erva-
ring die hij met Fehrudin heeft meegemaakt. Twee we-
ken geleden zijn ze samen wat wezen drinken op een 
plek waar Fehrudin vroeger wel eens kwam. Op die 
plek kwamen we een aantal oude bekenden van 
Fehrudin tegen. Zij zagen dat hij veranderd was en 
vonden dit erg bijzonder. De oude bekenden zeiden 
dat Fehrudin dankbaar moest zijn met de hulp die hij 
kreeg en dat ze zo’n verandering niet eerder bij andere 
religies hebben gezien. Dit kwam doordat zij als mos-
lim geen ervaring hadden met de kracht van de Geest 
van God. (Passende tekst van Nebojša 2 Korinthe 12 
vers 9 over de kracht van de Geest). 


